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Qualifications and Academic Background: 
 
2004-2008: Preparation for a Doctorate in Biology in the Muséum National d'Histoire Naturelle, 

Paris.  
2003-2004: Préparation d’un mémoire pour obtenir le certificat de capacité à la recherche de 

l’EPHE 
2000: DIPLOMA of High Studies in Natural science, option: Ecology and Animal classification: 

Department of Life sciences, Tichreen University, Lattakia, Syria. 
1999: DIPLOMA in biology: Department of Life Science, Tichreen University, Lattakia, Syria. 
1995: BACCALAUREAT - Scientific: Tartous, Syria. 
 
Academic ranks and Administrative tasks: Associate Professor 
 
Head of the Department of physiology- College of Veterinary Medicine – Hama university. 
Lecturer of the course of Molecular Biology in both its theoretical and practical parts at the College 

of Veterinary Medicine - Hama University 2019-2022. 
Lecturer of the course of Biology in both its theoretical and practical parts at the College of 

Veterinary Medicine - Hama University 2009-2022. 
Lecturer of the course of  cytology  in both its theoretical and practical parts at the College of 

Veterinary Medicine - Hama University 2009-2022 
 
Publications and scientfic Achievements: 
 
Hasan H., 2018.The first record of the lobster species: Polycheles typhlops Heller, 1862 in the deep 

Syrian waters of the city of Banyas (in Arabic) 
Hasan H., 2018. The Current State of Exotic Crustacean Decapoda Fauna in Syrian Marine Waters 

(Update and Review) 
Hasan H., 2017. Arcania elongataYokoya, 1933 (Crustacea, Decapoda, Brachyura): a New Alien 

Leucosiid Crab in the Mediterranean Sea. 
Hasan H., 2017. A New Alien Crab from the Coast of Syria: Matuta victor (Fabricius, 1781) 

(Crustacea: Decapoda: Brachyura: Matutidae) 
Hasan H., Noël P., 2008. First record of Thalamita indistincta Apel & Apiridonov, 1998 (decapoda, 

brachyura, portunidae) in the Mediterranean. Crustaceana, 81 (2): 247-252. 
Hasan H., Zeini A., Noël P., 2008.The marine Decapod Crustacea of the area of lattakia, Syria.  

Crustaceana, 81 (5): 513-536. 
 
Vision: Knowledge and work are the way to success . 

)C.V(  ــــةــــــــــــــــــــة ذاتيـــــــــــــــــــــــســـ  



ــــــــــات الشــــــــــــــــــــــــــــــــــخصية:  المعلومــــــ

ــالاســـ -  ــ ــــــــــــــــــــــــــــ ــ ــ ــ ـــــــــــــــــــ ــ ــ  د. حسان حسن ـم ـــــــــــــــ

 

و  -  يد الالك  h.h@au.edu.sy ي: ال
مـــول:   -  اتف ا   963943200258+ال

ــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــــاللغــ -  ية  - الفرسيةــات: ـــ ل ية - الان العر  

ادات العلميـة: لات والشـ  المؤ

 فرسا. - بارس  –طبي دكتوراه  البيولوجيا من المتحف الوط للتارخ ال - 

ام الإدارة:  المراتب العلمية والم

  أستاذ مساعد

جامعـــــة حمـــــــــاه –رئيــــــس قســـــــم وظائــــــف الأعضــــــاء   

ــــــــــال العلميــة: ــ ــ ـــر والأعمـ ـــــــــــ شــــ  ال

ــــــــــر -  ز  شـــــــ لية والبيولوجيا ا ياة وعلم ا شرات  مجال علم ا ـــــن المؤلفـــــــات وال ال البي عـــــــــــــــــــــــدد مــــــــــــــــــ ية، و ا
  البحري. 

ائ -  يف الكث من أنواع ال ئة البحرة. وتص ياة والب نات البحرة الإشراف ع العديد من رسائل الماجست  علوم ا
ذه الأنواع. يفية خاصة    لأول مرة  سورة ووضع معاي تص

ـــــا:  ــ ـــــــــــــ ــ ـــــــــــــ ـــــــــــــــ ـــــــــــــــــ ــ ـــــــــــــ ــ ـــــــــــ ــ ـــــــــــ ــــــــــــــــــ ــــــــــــــــــ ــ ـــــــــــــ ــ ــــ  الرؤ
عمل طرق النجاحالمعرفة وال  
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